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Lecture 13 

 Comma  الفـــــاصلة  : 

 .الفاصلة تكون بٌن ثلاثة أو أكثر من البنود المرتبطة بحروف الجر : فً السلسلة  -1

  لا تضع فواصل بٌن بندٌن مفصولٌن بفواصل أو بٌن ثلاثة بنود مفصولة عن غٌرها بفواصل. 

  خلا ذلك قد ٌكون . أن تضع الفاصلة قبل أن ٌربط حرف العطف العنصران الاخٌران من السلسلة , تذكر

 .المعنى غٌر واضح فً الجملة 

 .بٌن تنسٌق الصفات ضع فاصلة بٌن مساواة الصفات مع أي من حروف العطف التنسٌقٌة فٌما بنٌهما  -2

She bought a red, fuzzy coat. 

 : بٌن الشرط المستقل فً الجملة المركبة  FANBOYSقبل  -3

 .  عندما ٌكون بند واحد لٌس جملة مكملة  FANBOYSلا نضع فاصلة بٌن بندٌن مع  -

  . FANBOYSلا نضع فاصلة بعد  -

 .الفاصلة ربما تحذف بٌن الشرط المستقل اذا كانت الجملة قصٌرة جداً  -

 المستقل الغٌر ضروري شرط الصفة و –عبارة الفاعل الغٌر ضروري / الشرط الصفة الغٌر ضروري   -4

 .عبارة الفاعل من بقٌة الجملة 

Examples: 

Nonessential adjective clause    :   Mary Jones, who spoke at the meeting today, opposed the 

merger. 

Nonessential present participial phrase :   Mary Jones, speaking at the meeting today, opposed 

the merger, 
OR 

Speaking at the meeting today, Mary Jones opposed the merger. 

Nonessential past participial   :     phrase Mary Jones, frightened by a mouse, bought a cat. 

OR 

Frightened by a mouse, Mary Jones bought a cat. 

 الجملة بقٌة من الفاعل والعبارات اللازمة الصفة شروط تفصل لا: تنبٌه. 

 .ضع فاصلة بعد عناصر تمهٌدٌة معٌنة , عناصر تمهٌدٌة  -5

 :عبارة جر طوٌلة أو سلسلة من عبارات الجر  . أ

 .مع عبارات الجر التمهٌدٌة  القصٌر الفاصلة اختٌارٌة  -

 :عبارات الفاعل  . ب

Examples: 

Speaking at the meeting today, the woman opposed the merger. 

Stretching, the cat slowly opened her eyes. 

Terrified, the mouse ran behind the cupboard. 

.اسم الفاعل كمواضٌع لحروف الجر . ج  

Upon entering the room, the police heard a gunshot. 

  لا حفصم اصى انفعم انذي ٌعًم يثم جًهت انفبعم ين بقٍت انجًهت. 
: صٌغة المصدر للظرف . د

To buy that car, you must pay a $500.00 deposit. 

  ضح , لا ختبار ما اذا كانت مقدمة المصدر طرفٌة : ملاحظة"in order " أمام صٌغة المصدر. 
. اذا صٌغة المصدر الظرفٌة  وتتبع بفاصلة .. إذا كانت الجملة الناتجة منطقٌة 
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  لا تضع الفاصلة قبل المصدر الظرفً عندما ٌكون فً نهاٌة الجملة. 
 :لفصل القواطع  -6

 تعبٌرات بٌن قوسٌن و التحولات - أ
(in my opinion, unfortunately, moreover, of course, unfortunately, as a matter of fact, indeed, for 

example, etc.) 
Examples: 

The meeting was, in my opinion, very productive. 

The committee members, however, lacked initiative. 

However, the committee members lacked initiative. 

 :البدل غٌر الأساسً  - ب
Professor Jones, my history instructor, dismissed the class early. 

 
My daughter Jane is taller than her sisters. 

 ًالبدل حول فواصل تضع لا ولذلك,. واحدة ابنة من أكثر هناك لٌس لأنه ضروري البدل أعلاه, المثال ف. 
: العنوان المباشر - ج

Joe, please hand me the newspaper. 

 " :such as, especially, particularly "مقدمة أمثلة غٌر أساسٌة مقدمة ب  -7
Examples: 

Jones likes to read about dogs, especially Welsh Corgis, in his spare time. 

Service professions, such as social work and teaching, offer many non-monetary rewards. 

Caution:            Do not separate essential examples with commas.لا تفصل الأمثلة الأساسٌة بفواصل 
Incorrect:         Dogs, such as Welsh Corgis, are expensive. 

Correct:            Dogs such as Welsh Corgis are expensive. 

 :التعبٌر عن النقٌض  -8
Examples: 

I want chocolate, not vanilla. 

His wife, not his brother, needs the money more. 

 :التوارٌخ والعناوٌن  -9
مكان الفاصلة بٌن كل عنصر و الجزء , عند التارٌخ والعنوان مع عدة اجزاء تحدث فً الجملة 

. الاخٌر الذي بعده 

The house at 100 West 67th Street, Baltimore, MD 21210, was sold today. 

My son was born on January 5, 1976, in Chicago, Illinois. 

  عند التارٌخ أو العنوان فقط واحد فً الجملة لا نضع فاصلة. 
It was on January 5 that my son was born. She lives at 100 West 67th Street in 

Baltimore. 
 :قبل سؤال التأكد  -10

 .ٌسبقه الذي التأكٌدي والبٌان المسألة بٌن فاصلة وضع

You will be at the party, won't you? 

  :.Jr., Sr., Ph.D., M.Dاسماء التً تلٌها  -11

Mary Jones, Ph.D., will lecture on insect fragmentation today at 4 p.m. 

 Colon ":" اننقطخٍن انزئضٍخٍن : 
. انجًم انًكًهت و انحىار , الاصئهت , اضبفت هبئهت انخً حزدهز فً حقذٌى انقىائى , حعهن اننقطخٍن 

   حضخخذو ل حقذٌى اقخببس  أطىل ين جًهت واحذة.. 

 The attendant looked straight at us and said: “This ride is not for sissies. 

It is a high speed thrill ride. You will yell. You will scream. You will 

cover your eyes and beg for your mommy. If you don’t think you can 

handle it, get out of line now!” 
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  ٌستخدم لانهاء فقرة التً ٌقدم الاقتباس فً الفقرة الً تلٌها: 
After he won the hotdog eating contest, he prepared to make his speech : 

 " I trained long and hard for this event, " he began. " I know the competition 

would be tough so I had to be tougher …." 

  (المقابلات )ٌستخدم لتقدٌم النص للسؤال والاجابة 

Q : What was your favorite Disneyland ride? 

A : Pirates of the Caribbean. 

  ٌضخخذو لاظهبر انىقج: 

 We finished our theme park tour at 1:15 a.m. 

  (الاقخببصبث )الاصخشهبداث  ٌضخخذو لاظهبر: 

  

 Ecclesiastes 3:1-8 tells us that there is a season for everything. 

 

  اننقطٍخن وانزصًهت :

 .عندما تستخدم النقطتٌن لتقدٌم تكملة للجملة الاستفادة من أول كلمة  -
 

- – I have this advice for you: If you are going to tour three theme 

parks in one day wear day, comfy shoes! 

- – He had a great idea: The next time we roast hotdogs, we need to 

make s’mores too. 

 :عنذيب حضخخذو اننقطخٍن لادخبل جًهت نبقصت لا نلاصخفبدة ين اننقطخٍن بعذ انكهًت الاونى  -

- Mickey Mouse has two things Mighty Mouse lacks: charm and his 

own empire. 

- – The hotdogs were missing a key ingredient: chili. 
-  

- Semicolons [ ; ] 
  انفبصهت انًنقىطت: 

 وقفت يثم أكثز ... كبيم وقف نٍش ونكن انفكز, فً انقطبع هى نٍضج حًبيب كبنفبصهت بم -

 .يًذود

اصخخذو انفبصهت انًنقىطت نهىصم بٍن انعببرة انًضخقهت و حجنب حشغٍم صهت انفبصهت فً  -

 .انجًهت 
– We went to Disneyland; we had a great time. 

– He ate six hotdogs; he also got a stomach ache. 

 .اصخخذو انفبصهت انًنقىطت نفصم داخهٍبً ٌخخهههب عببرة يضخقهت يزبىطت بحزف عطف  -

- Skipping the Cinderella parade, which was much too long, we went to The 

Haunted Mansion; and we were able to walk right on without waiting in line. 

- – After finishing those hotdogs, a feat in itself, he got a stomach ache; and 

then he went to the hospital to get his stomach pumped. 

 .نفصم انعنبصز فً انقبئًت وانخً ححخىي عهى فىاصم  -

- Donald Duck brought his favorite lunch: a sandwich, chips, and crackers; his 

nephews, Huey, Dewey, and Luey; and his favorite girl Daisy. 
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المحاضزة الزابعت عشزة مزاجعت للمقزر ممخاسة لخبيج 

.. المعلىماث 

 ..والله المىفق

 

 

.. أخخكم المحبت 

 *درة فلسطين 


